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Résumé en Anglais:  

In Africa and throughout the African Diaspora, there existed a compatibility in thought 

and action in the struggle to get rid of all forms of national oppression and class exploitation 

that the African masses had experienced under the capitalist imperialist system. This 

compatibility was represented by the related movements and ideas associated with a larger 

number of revolutionary nationalists and socialists within the African world. Kwame 

Nkrumah contributed to the process of the African revolution and was able to galvanize and 

amalgamate the energies of the African masses in their common struggle for liberation. This 

thesis focuses on the historical examination of the political ideas and actions of Nkrumah in 

light of the above claim. Meanwhile this study shows how Nkrumahist ideology shared a link 

as an ideological assimilation, advancement and refinement with progressive and radical ideas 

that emerged and developed within the African world before and during Nkrumah’s life time. 

 

Résumé en français:  

 

En Afrique et dans la diaspora Africaine, il existait une compatibilité dans la pensée et 

l'action dans la lutte pour se débarrasser de toutes les formes d'oppression nationale et 

l'exploitation de classe que les masses africaines ont connu sous le système capitaliste 

impérialiste. Cette compatibilité a été représentée par les mouvements et idées associées à un 

plus grand nombre de nationalistes révolutionnaires et socialistes au sein du monde africain. 

Kwame Nkrumah, a contribué au processus de la révolution africaine et a réussi à galvaniser 

et à fusionner les énergies des masses Africaines dans leur lutte commune pour la libération. 

La présente thèse porte sur l'examen historique des idées et des actions politiques de 

Nkrumah. Cependant, elle montre comment l'idéologie Nkrumahist partagé un lien comme 

une assimilation idéologique, l'avancement et de raffinement avec des idées progressistes et 

radicales qui ont émergé et s'est développé dans le monde africain, avant et pendant la durée 

de vie de Nkrumah. 



 


